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JEGYZŐKÖNYV  
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. szeptember 24. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
 
NAPIREND:  
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.  
3. Tájékoztató a településen folyó közművelődési és a könyvtári tevékenységről. 
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TARTALOMJEGYZÉK  
 
 
Rend. szám.     Tárgy:             Jegyzőkönyvi  
                       oldalszám: 
 
22/2013. „NET” „E”  Az Önkormányzat 2013. évi költségvetéséről  

szóló 6/2013.(II. 27.) önkormányzati rendelet 
módosítása       11. 

 
23/2013. „NET” „E”  A kéményseprő-ipari közszolgáltatás helyi ellátásának, 

igénybevételének szabályozásáról szóló 4/2013.(II. 27.) 
önkormányzati rendelet módosítása    13. 
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
Hat. szám.    Tárgy:     Jegyzőkönyvi 
             oldalszám: 
 
212/2013.  Napirend elfogadása      6. 
 
213/2013.  Polgármesteri jelentés elfogadása    10. 
 
214/2013.  Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai 

Önkormányzati Társulás Társulási megállapodásának  
módosítása       14. 

 
215/2013.  Környezet és Energia Operatív Program KEOP-1.1.1/C/13 

sz. „Települési szilárdhulladék-gazdálkodási rendszerek 
eszközparkjának fejlesztése, informatikai korszerűsítése” 
tárgyú pályázat, RMT jóváhagyása, beszámoló pályázat 
önerejének mértékéről, a közszolgáltatási díjra gyakorolt 
várható hatásáról      16. 

 
216/2013.  Települési szilárdhulladék-gazdálkodási rendszerek  

eszközparkjának fejlesztése, informatikai korszerűsítése  
tárgyú KEOP-1.1.1/C/13 pályázattal kapcsolatos önerőre 
vonatkozó döntés      17. 

 
217/2013.  Az önkormányzat működőképessége megőrzését szolgáló 

pályázat benyújtása a 39/2013. (VII. 31.) BM rendelet  
alapján        19. 

 
218/2013.  Földbérleti díj megállapítása     19. 
 
219/2013.  Állati hulladéklerakó      21. 
 
220/2013.  Makó és Térsége Szennyvízcsatornázási projekt 

- Kiszombor nagyközség tervezett kiegészítő útépítési 
munkái tárgyú 186/2013.(VII. 10.) KNÖT határozat  
módosítása       22. 

 
221/2013.  Óbébai utcai iskolaépület tető és József Attila utcai 

buszmegálló ereszcsatorna javítása    23. 
 
222/2013.  Kiszombor Nagyközség Önkormányzata tulajdonát képező 

ingatlanok belső szennyvízcsatorna rendszerének  
kivitelezéséhez többletmunka megrendelése   25. 

 
223/2013.  A Közművelődés és Népművészet Kollégiuma nyílt  

pályázati felhívása      29. 
 
224/2013.  Az Ady Endre Művelődési Ház színháztermének 

hang- és fénytechnikájának vezérlés áthelyezése  30. 
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225/2013.  Tájékoztató a településen folyó közművelődési  
és könyvtári tevékenységről     33. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. szeptember 
24. napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Balázs Zoltán képviselő, Börcsökné Balázs 
Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián képviselő, Szirbik Imre képviselő  
 
Összesen: 6 fő 
 
Igazoltan távol van: Bacsa György alpolgármester 
 
Összesen: 1 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat! Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen 
van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívó szerint. Van-e más 
javaslat? Aki egyetért a napirenddel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 212/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
212/2013.(IX. 24.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. szeptember 24-i 
soros nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.  
3. Tájékoztató a településen folyó közművelődési és a könyvtári tevékenységről. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
1. Napirend 
Polgármesteri jelentés 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
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Szegvári Ernőné polgármester: Az első napirendi pont a polgármesteri jelentés.  
− Minden kedden a szennyvízcsatorna-hálózat építése miatt kooperációs értekezleten 

veszek részt. Ma nem tudok jelen lenni, de tegnap már jeleztük a problémákat. 
Nagyon sok helyen hiányzik a töltőanyag az utakból, veszélyes lyukak alakultak ki az 
útpadkákban. Lakossági bejelentések is akadnak. A Rákóczi utcai szakasz most már 
talán jó lesz. Az egyik háznál szép fehér murva volt lerakva, az első alkalommal úgy 
is hagyták, vigyáztak rá, a második alkalommal a túloldalon vezetett csatorna földjét 
rápakolták. Ezt is jeleztük.  

− Az önkormányzat tulajdonában lévő ingatlanok belső bekötésének munkálatai is 
folyamatban vannak. Ezzel kapcsolatban lesz előterjesztés, hogy hol nem férünk bele 
az előre meghatározott költségbe, és mit kell megcsinálni. Adódtak gondok, az ÖNO-
nál is, ezek plusz költséget okoztak. Ahol probléma van, a bölcsőde és a 12 lakás, 
többletköltség merül fel ahhoz, hogy jó műszaki megoldás születhessen, ebben majd 
döntést kell hozni. A határidőt is módosítani szükséges, mert nem tudják befejezni, ez 
még nem gond, mert nem lehet rákötni a rendszerre.  

− Czibolya Kálmán is megkeresett. Megállapodtunk, hogy egy települést bemutató 
filmet készít, határidő módosítást kért, mert nem a legjobb képét mutatta bizonyos 
esetekben a település, és most készítené el a filmet. 

− Szeptember 6-án Makón mikrotérségek fórumán voltam. Ezen a napon a Honismereti 
Kör meghívásának is eleget tettem, a képviselők is jelen voltak, nagyon kellemes estét 
töltöttünk el.  

− Szeptember 7-én Ferencszálláson a falunapon vettem részt. Dr. Fekete Gyöngyit 
díszpolgárának választotta a település, nem tudott ott lenni, levélben köszönte meg, fia 
vette át a díjat. Érződött, hogy egyetért a falu is ezzel a döntéssel. 

− Dr. Dán János doktor úr keresett meg, illetve helyszíni bejárást tartott az állati 
hulladéklerakó területén. Ezzel kapcsolatban előterjesztés készült. 

− Szeptember 11-én Makón Többcélú Kistérségi Társulás ülésén voltam. Délután a 
nyertes pályázatunk megvalósítását készítettük elő a padok és a szemetesek kapcsán. 
A padok fémszerkezetét október végére gyártják le, a szemeteseket december végére 
tudják megcsinálni. A betonozást az ősz folyamán el fogjuk készíttetni. 17 órakor a 
Csongrád Megyei Egészségügyi Ellátó Központ Hódmezővásárhely-Makó 
főigazgatójának, Dr. Kallai Árpád úrnak a lakossági fórumán vettem részt.  

− Szeptember 13-án a Honismereti Kör tagjait, pártolóit láttuk vendégül. Megköszöntük 
a sok munkát, amit a településünkön végeznek. Úgy gondolom, hogy jól érezte magát 
mindenki. 

− Szeptember 14-én a „Te szedd!” mozgalomban 7 fő vett részt, 6-an a polgárőrök 
közül, Balázs Zoltán képviselő az önkormányzatot képviselte. A 43-as út melletti 
benzinkútnál szedték össze a szemetet, mert ismét illegális szemétlerakónak 
használják. Korábban már eltakaríttattuk a felszámoló pénzügyi segítségével a 
szemetet, de újra pakolják le. Az ott lévő konténert nem vitethetjük el, mert nem az 
önkormányzat tulajdona.  

− Szeptember 16-án a Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai 
Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsának ülése volt. A Társulási Tanács 
jóváhagyta 2013. október 1. napjától a Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti 
Intézmény Szakmai Programját, az alapító okirat és a Szervezeti és Működési 
Szabályzat módosítását, valamint elfogadta a Társulás költségvetését. Délután a 
sportöltőzőnél tartottunk helyszíni bejárást. A járdánál vannak még mindig problémák, 
mert lecsiszolták, és a téli időszakban fel fogja szívni a fagy, ezt javítani szükséges. 

− Szeptember 17-én állampolgársági esküt tartottunk délelőtt és délután is. Közben a 
helyreállítandó utak ügyében egyeztettünk. 
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− Szeptember 18-án a Területi Gondozási Központban szüreti mulatság volt. A hölgyek 
elmondták igényeiket, hogy pályázatot adjunk be az Idősek Klubja kapcsán, hogy 
utazni tudjanak. A másik kérésük az volt, hogy vegyünk elektromos sütőt, vagy 
építsünk az udvaron kemencét, mert a meglévő tűzhely gázzal működik és elég rossz 
hatásfokú. Nem javasoltam, hogy külső kemence épüljön, mert ha nem tudnak benne 
fűteni, akkor vagy nem sül meg vagy megég benne az étel. Valószínű elektromos sütő 
lenne a megoldás. Ugyanakkor elmondtam, hogy van intézményvezető, vannak 
dolgozók, és nem a fenntartóhoz kell fordulni, hogy pályázzon, hanem az 
intézménynek kellene pályáznia, nem fordított a kérdés. Másik intézmény is így 
csinálja. 

− Szeptember 19-én a gyermekétkeztetés tapasztalatairól tárgyaltunk az óvoda, iskola és 
az ÖNO vezetőjével, az étkeztetést biztosító cég is itt volt. Úgy gondolom, hogy most 
megnyugtatónak mondhatjuk az étkeztetést, pozitívan mondta a két nagy intézmény a 
véleményét. Ha gondok vannak, folyamatosan jelzik, és a jelzésekre pozitív 
visszajelzéseket kapnak. Az biztos, hogy nincs annyi maradék, nincs annyi moslék, 
mint a korábbi időszakban képződött. Az óvodavezető véleménye? 

 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: Azt tapasztalom, hogy sűrűbbek a levesek. 
A folyadék mennyiségét lehet, jelezni fogom, mert teából többet fogyasztanának a gyerekek. 
Úgy tűnik, hogy kompromisszum kész a vállalkozó és sokkal változatosabb az összetétele az 
étlapnak.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A moslék csökkenésének a minőség vagy a mennyiség az oka? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Is-is. Szívesen megeszik, azt gondolom. A másik, hogy 
folyamatosan az volt a gond és mindig jeleztem is Mihály Zoltánéknak, hogy nagyon sok 
kimegy, akár kenyér is. Mindig mondtam, hogy inkább kevesebbet, de minőségben jobbat. 
Most nincs annyi moslék, nincs annyi kenyér délelőtt sem. Hallottam óvónőktől, hogy a 
gyerekek délelőtt teleették magukat kenyérrel és délben már nem úgy ettek. Most már szépen 
megeszik délben az ebédet. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: Tény, hogy a tízórai és az uzsonna 
egységes egy darab, nem is lenne probléma, ha a szülők reggeliztetnék gyermekeiket.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Rajka községi Pozsonyi Csata Emlékére Alapítvány 
megkeresett bennünket, mert emlékművet szeretnének építeni 15 millió Ft-ért, és ehhez 
szeretnének támogatást kérni. Ezt tájékoztatásul mondtam el a képviselő-testületnek, mivel 
külsős alapítványokat nem szoktunk támogatni. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A 143/2008.(IV. 29.) KKÖT határozat kimondja, hogy jövőben 
nem támogat nem helyi kötődésű civil szervezetet, alapítványt, egyházat a képviselő-testület. 
Utána jött be az „üvegzseb” törvény és az alapján csak pályázat útján lehet helyi kötődésű 
szervezetet is támogatni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Úgy gondolom, hogy nem kívánjuk támogatni és van is erre 
vonatkozó korábbi döntésünk. A másik megkeresést Komlóska település küldte, hogy 
támogassuk a Világ Királynője Engesztelő Mozgalmat, lépjünk be a mozgalomba. Az 
Engesztelő Kápolna alapkövét valamikor Mindszenti József bíboros rakta le, eddig minden 
kápolnaépítési kísérlet meghiúsult. Támogatást kérne, hogy az értékrendjével egyetértünk, 
rendes tagként évi 1.000,- Ft tagdíj befizetésével belépünk, vagy adományt nyújtunk az 
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Engesztelő Mozgalom céljainak megvalósításához, vagy a beruházást támogatjuk 1 db 
30x40x50 cm-es faragott terméskő felajánlásával, vagy a terméskőnek az előállítás költségét 
adományként adjuk át, vagy egy marék földet adományozzunk az Életfa Kárpát-medence 
Összefogás kezdeményezést megismerve. Ezt is tájékoztatásként mondtam el. Ennyi lett 
volna a polgármesteri jelentés. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Minden héten a csatornázással kapcsolatban koordinációs 
megbeszélés van. Beszélgettem azokkal az emberekkel, akik felszerelik a mérőeszközöket és 
az a tapasztalatuk, hogy azok az emberek, akik csinálták a szennyvízhálózatot, nagyon kevés 
közük volt a csatornaépítéshez. Nyilván volt velük egy műszaki vezető, aki több csapathoz 
volt beosztva. Azt mondták, hogy nagyon rossz állapotban vannak ezek az átvett szakaszok. 
Az lenne a kérdésem, hogy mennyi garancia van arra, hogy 2-3 év múlva is működni fog. 
Mindenki laikus ebben valamilyen szinten, van egy csapat, akinek ez a feladata, hogy 
átvegye, de elmegy a csapat, lezárul, eltelik a kötelező 2 év vagy valamennyi idő. Mennyi 
garancia van? Szondázzák-e, hogy tényleg úgy van lerakva, ahogy elő van írva?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Annyit tudok elmondani, hogy a K1-es körzetet hosszasan 
adták át, mert sok probléma merült fel, vissza kellett menni, ki kellett bontani, volt lakossági 
bejelentés, igazítottak rajta, mégsem lett jó. Folyamatosan nézik, a vízmű nem veszi át úgy, 
hogy nem javítják ki. A K1-es körzetet hónapokig nem vették át. Van valószínű igazság 
benne, hogy hibák vannak, de amíg nem javítják ki, nem veszik át. Azért nem értem, hogy 
általánosan miért mondja ezt az a valaki. Mindig elhangzik, hogy problémák vannak, nem 
mennek át rajta. Belül is és kívül is kamerázzák.  
 
Balázs Zoltán képviselő: 2-3 év múlva előjönnek a problémák, hogy például nincs jól 
alapozva. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mindenhova pakoltak alapot. Kőagyagcső alá pakoltak 
kavicsot, ami nem kőagyag, oda homokot kellett rakni. Más alapozása nincs. Beszélni kell 
velük, szólni a vízműnek. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Attól félnek többen is, hogy most át lesz véve, minden jó és 2 vagy 
3 év múlva elindulnak a problémák amiatt, hogy most esetleg szakszerűtlenül vannak letéve.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A vízmű folyamatosan ellenőrzi, üzemeltetnie kell majd, 
érdekelt abban, hogy olyat ne vegyen át, amit nem lesz könnyű üzemeltetni, vagy költségek 
merülnek fel. Volt, ahol szükséges volt a cső alá geotextília. Folyamatosan járt a műszaki 
ellenőr, ha mi is észrevettük, hogy nem rakta a homokot, rögtön szóltunk. Mi a konkrétum? 
Rossz irányba folyik a víz?  
 
Balázs Zoltán képviselő: Attól fél mindenki, hogy azok az emberek, akik fel lettek véve és 
lent ástak, előtte soha nem raktak le 1 m csövet sem. Nincs minden brigáddal folyamatosan 
szakember.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha nem jó a lejtése, kiszedetik. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Kiszedetik, de szakértelem hiánya miatt 2 vagy 3 év múlva 
elkezdődnek a problémák, ettől félek.  
 



 10 

Szegvári Ernőné polgármester: Ha ezeket a gondolatokat, amik most az emberekben ilyen 
módon megnyilvánulnak és erősítjük is, ezzel nem megyünk előre. Azt kérem, ha ezt ilyen 
aggályosnak érzik, akkor megbeszélünk egy időpontot és eljön Németh Csaba, Goldea Tamás, 
Helmeczi Miklós, a műszaki ellenőr és ezekről az aggályokról beszélni kell. Nem tudom 
szakmailag sem cáfolni, sem erősíteni. Azt tudom, nagyon sokára vették át a K1-es körzetet 
is. Időpontot fogunk egyeztetni, értesítéssel leszünk. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Nem igazán látom a polgárőröket. A hétvégén hajnalban 
az egyik hozzátartozóm redőnyét a játszótérrel szemben bezúzták egy hatalmas 
betondarabbal. Nem tudja, ki tehette. Jelezte a rendőrségen is. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A polgárőrökkel kapcsolatban el szeretném mondani, hogy 
mozognak. Szombat délelőtt kaptam telefonhívást, hogy a 8 lakásnál hiányzik a 
csatornatisztító fedele, így balesetveszélyes. Megkértem, hogy tegyen oda valamit. A másik 
jelzés az volt, hogy a templom környékén ellopták a vázából a virágot. Azt válaszoltam, hogy 
tudjuk, hogy lopnak, annak örülnék, ha a polgárőrök úgy dolgoznának, hogy egyszer azt 
mondanák, hogy ez a valaki tette és elkapták. Hiába telefonál nekem ez ügyben, tudunk róla, 
nagyon sok esetben előfordult már. Összességében dolgoznak a polgárőrök.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Napelemes pályázatról van hír? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem tudunk semmit. Három épületre vonatkozóan nyújtottuk 
be, befogadták, elbírálásra felterjesztették. Képviselő asszonnyal beszéltem, mondta, hogy 
majd megkérdezi Lázár urat, még nem tudtak erre választ adni, döntés alatt van.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Térfigyelő kamerák? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Abban a pályázatban sincs még döntés, elbírálás alatt van. 
Van-e még kérdés? Amennyiben nincs, aki elfogadja a polgármesteri jelentést, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 213/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
213/2013.(IX. 24.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. szeptember 24-i 
testületi ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- Az Önkormányzat 2013. évi költségvetéséről szóló 6/2013.(II. 27.) önkormányzati 
rendelet módosítása 
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Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet, az előzetes hatásvizsgálati lap és az indokolás a jegyzőkönyv 3. 
számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az Önkormányzat 2013. évi költségvetéséről szóló 
6/2013.(II. 27.) önkormányzati rendelet módosítása. Kérdezem a közgazdasági 
csoportvezetőt, szóbeli kiegészítést kíván-e tenni? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Nem. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? 
 
Balázs Zoltán képviselő: A gépjárműadóról szóló törvény változása miatt miért kell 
470.000,- Ft-ot fizetnünk? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Annyival fog csökkeni az 
önkormányzat bevétele, mert módosították a légrugós gépjárművek után fizetendő adó 
mértékét.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egyéb kérdés? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Volt róla szó, hogy kamatozó kincstárjegy lejár. Újból kincstárjegy 
lett vásárolva? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Kincstárjegy lett vásárolva december 
4.-ei lejárattal, mert várhatóan az útfelújítások még ebben az évben megtörténnek.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egyéb kérdés? Aki egyetért a költségvetési rendelet 
módosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal megalkotta 22/2013. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
22/2013. (IX. 25.) önkormányzati rendelete 

az Önkormányzat 2013. évi költségvetéséről szóló 6/2013.(II. 27.) önkormányzati 
rendelet módosításáról 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 143. § (4) bekezdés b) pontjában, 
valamint az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 23. § (1) bekezdésében és 
34. §-ában kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés f) 
pontjában meghatározott gazdálkodási feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 

 
1. § 

 

Az Önkormányzat 2013. évi költségvetéséről szóló 6/2013.(II. 27.) önkormányzati rendelet (a 
továbbiakban: R.) 2. melléklete az alábbiak szerint változik: 
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• Működési célú kölcsön visszatérülés nő          279 e Ft 
• Működési célú tám. ért. bev. közp. költségv. szervtől nő     1.525 e Ft 
• Működési célú pe. átv. háztartásoktól nő          103 e Ft 
• Beruházási célú tám. ért. bev. fejezeti kez. előirányzat EU-s p. nő    6.397 e Ft 
• Áfa visszatérülés nő          2.037 e Ft 
• Államházt. kívülre befektetett pe. kamat bev. nő      6.749 e Ft 
• Kamatozó kincstárjegy értékesítés nő     90.000 e Ft 
• Gépjárműadó csökken            470 e Ft 
• Egyéb központi támogatás nő        1.550 e Ft 

 
Így a költségvetési főösszeg 630.062 e Ft-ra változik. 
 

2. § 
 
Az R. 3/1. melléklete az alábbiak szerint változik: 
 

I. cím 1. alcím 
Önkormányzati jogalkotás kiadási előirányzata nő    140 e Ft 
ebből  pénzügyi befektetések nő           140 e Ft 
 

I. cím 2. alcím 
Művelődési Ház kiadási előirányzata nő      52 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő  41 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő 11 e Ft 
 

I. cím 3. alcím 
Könyvtár kiadási előirányzata nő       80  e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő    63 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő   17 e Ft 
 
I. cím 19. alcím 
Fogorvosi szolgálat kiadási előirányzata nő      39 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő    31 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő     8 e Ft 
 
I. cím 20. alcím 
Család és nővédelem kiadási előirányzata nő    145 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő  114 e Ft 

  szociális hozzájárulási adó nő   31 e Ft 
 

3. § 
 
Az R. 3/2. melléklete az alábbiak szerint változik: 
 
II. cím 
Polgármesteri Hivatal kiadási előirányzata nő       177 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő       139 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő        38 e Ft 
 
III. cím 
Óvodai nevelés kiadási előirányzata nő         715 e Ft 
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ebből   személyi jellegű kiadás nő     563 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő    152 e Ft 
 

4. § 
 
Az R. 3/3. melléklete az alábbiak szerint változik: 
 11. Szoc. rászorultak kölcsöne nő          245 e Ft 
 13. Rendszeres gyermekvédelmi ellátás nő     1.525 e Ft 
 

5. § 
 
Az R. 3/4. melléklet 13. alcím pénzeszközátadás az alábbiak szerint változik: 
7. Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai  
    Önkormányzati Társulás nő           342 e Ft 
 

6. § 
 
Az R. 3/8. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 19. alcím 
1. Általános tartalék nő       1.704 e Ft 
2. Céltartalék ebből: 
 Felhalmozási tartalék nő             103.006 e Ft 

 
7. § 

 
Ez a rendelet a kihirdetése napját követő napon lép hatályba.  
 

Szegvári Ernőné      Dr. Kárpáti Tibor 
    polgármester       jegyző 

 
 
- A kéményseprő-ipari közszolgáltatás helyi ellátásának, igénybevételének 
szabályozásáról szóló rendelet módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet, az előzetes hatásvizsgálati lap, az indokolás és a szolgáltatói 
levél a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A kéményseprő-ipari közszolgáltatás helyi ellátásának, 
igénybevételének szabályozásáról szóló rendelet módosítása. A szolgáltató megküldte a 
rezsicsökkentéssel kapcsolatos árjavaslatukat. Az előterjesztésben a decemberi díjak 
csökkentett összegei szerepelnek. Kérdés? Aki egyetért a rendelet módosításával, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal megalkotta 23/2013. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
23/2013.(IX. 25.) önkormányzati rendelete 

a kéményseprő-ipari közszolgáltatás helyi ellátásának, igénybevételének szabályozásáról  



 14 

szóló 4/2013.(II. 27.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a kéményseprő-ipari 
közszolgáltatásról szóló 2012. évi XC. törvény 13. § (3) bekezdésében kapott felhatalmazás 
alapján, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § 
(1) bekezdés 2. pontjában meghatározott településüzemeltetési feladatkörében eljárva a 
következőket rendeli el: 
 

1. § 
 
A kéményseprő-ipari közszolgáltatás helyi ellátásának, igénybevételének szabályozásáról 
szóló 4/2013. (II. 27.) önkormányzati rendelet 1. melléklete helyébe e rendelet 1. melléklete 
lép. 
 

2. § 
 
(1) Ez a rendelet a kihirdetése napját követő napon lép hatályba, de rendelkezéseit a 2013. 
július havi közszolgáltatási díjak megállapításánál is alkalmazni kell. 
(2) Ez a rendelet 2014. január 1-jén hatályát veszti. 
 
Szegvári Ernőné       Dr. Kárpáti Tibor  
    polgármester        jegyző 
 
 
- Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás 
Társulási megállapodásának módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a Társulási megállapodás módosítása és az egységes szerkezetű 
Társulási megállapodás a jegyzőkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai 
Önkormányzati Társulás Társulási megállapodásának módosítása. Kérdés az előterjesztéssel 
kapcsolatban? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 214/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás 
Társulási megállapodásának módosítása 
 
214/2013.(IX. 24.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor 
Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás Társulási 
megállapodásának módosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – a társulásban részt vevő 
önkormányzatok képviselő-testületeivel – a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 
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2011. évi CLXXXIX. törvény 88. § (2) bekezdése alapján a Kiszombor Térségi Szociális, 
Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás Társulási megállapodását (a továbbiakban: 
Társulási megállapodás) 2013. október 1. napjával az alábbiak szerint módosítja: 
 
a) A Társulási megállapodás V. 1. a) pontja az alábbiak szerint módosul: 
„1. Társulás által fenntartott költségvetési szerv: 
a) Neve: Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti Intézmény (továbbiakban: Intézmény)” 
 
b) A Társulási megállapodás XIV. 4. pontjában az „Egyesített Egészségügyi és Szociális 
Intézménynél” szövegrész „Intézménynél” szövegre módosul. 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Társulási megállapodást 
egységes szerkezetben a jelen határozat 2. melléklete szerinti tartalommal határozza meg. A 
Társulási megállapodás módosítása jelen határozat 1. mellékletét, az egységes szerkezetű 
Társulási megállapodás jelen határozat 2. mellékletét képezi. 
 
3. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert, hogy képviseletében és nevében a Társulási megállapodás módosítását, 
valamint az egységes szerkezetbe foglalt Társulási megállapodást - a határozat mellékleteinek 
megfelelő tartalommal - aláírja. 
 
A határozatról értesül: 
- Jani János polgármester Ferencszállás  
- Fekete József polgármester Klárafalva 
- Dr. Gácsi Zoltán jegyző 
- Magyar Államkincstár Csongrád Megyei Igazgatósága 
- Csongrád Megyei Kormányhivatal 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Kunné Horváth Izabella intézményvezető 
- Irattár 
 
 
- Környezet és Energia Operatív Program KEOP-1.1.1/C/13-2013-0004 sz. pályázat, 
RMT jóváhagyása, beszámoló pályázat önerejének mértékéről, a közszolgáltatási díjra 
gyakorolt várható hatásáról, döntés a KEOP-1.1.1/C/13-2013-0004 sz. pályázattal 
kapcsolatos önerőre vonatkozóan 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslatok, a megkeresés a jegyzőkönyv 6. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Környezet és Energia Operatív Program KEOP-1.1.1/C/13-
2013-0004 számú pályázat, RMT jóváhagyása, beszámoló pályázat önerejének mértékéről, a 
közszolgáltatási díjra gyakorolt várható hatásáról, döntés a KEOP-1.1.1/C/13-2013-0004 
számú pályázattal kapcsolatos önerőre vonatkozóan. Korábban már döntött a testület másik 
KEOP-os pályázat benyújtásáról, amelyben 260 db házi komposztáló edény van, ebből 10 db 
intézményekhez kerülne, PET-palack préselő 4 db, 10 db 3 lábú fedeles zsákos kuka, 1 db 
szórólap csomag, 2 db konténer zöldhulladéknak az önkormányzat udvarába és lakossági 120 
l-es kuka 1.660 db.  
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Gazsi Gábor képviselő: A 120 l-est lecserélnénk? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem, szelektív hulladékgyűjtés lenne. A jelenlegi 
pályázatban 4 db 5 m3-es konténert szereznénk be, ebből 2 db nyitott konténer a temető két 
bejáratánál, 1 db zárt és 1 db nyitott a Polgármesteri Hivatal udvarában kerülne elhelyezésre. 
Az önerőt kellene ehhez biztosítani, illetve az árképzést írja le, hogy milyen díjpolitikát és 
üzemeltetési koncepciót jelent.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Hetente lenne ugyanúgy a szállítás? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt még nem tudjuk. Szegeden sem tudták hetente vállalni a 
zöldhulladék szállítást, hanem ritkították, a kommunális hulladékot szállítják el minden héten. 
Bővíti a szolgáltatást Kiszomboron. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Kötelező lesz?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem kötelező. Amikor döntöttünk róla, hogy pályázunk, 
azért történt, mert el kell vitetni, komposztálni kell a zöldhulladékot, szelektíven kellene 
gyűjteni, mert hatalmas lerakási díjak vannak és jövőre is emelkedik. Csökkenteni kell 
azoknak az anyagoknak a mennyiségét, amit hulladéklerakóban helyeznek el. Az 
újrahasznosítható hulladékot külön kell gyűjteni, azt elviszik, újrahasznosítják, eladják, 
valamint csökkenteni kell a zöldhulladék mennyiségét, mert ha tonnánként sok lerakási díjat 
kell fizetni, nagyon megnöveli a költségeket. Abban érdekelt az önkormányzat és a lakos is, 
hogy minél kevesebb kerüljön hulladéklerakóba, mert az olcsósít. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Akkor lenne olcsósítás a lakosoknak, ha a szemétszállítási díj 
kevesebb lenne, vagy nem változna, mert ez plusz kiadás lesz.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Plusz kiadás, mert többször jön a kocsi. A másik oldalon 
olcsóbb lesz, mert ha most mindent beleraknak a kukába, annak a legdrágább a díja.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A díjnak csökkennie kellene valamennyit, hogy lássák érdemes 
szelektálva gyűjteni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A lakosság részéről is érkezett igény, hogy legyen szelektív 
hulladékgyűjtés. Egyéb kérdés? Amennyiben nincs, aki az 1. számú határozati javaslatot 
elfogadja, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 215/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Környezet és Energia Operatív Program KEOP-1.1.1/C/13 sz. „Települési 
szilárdhulladék-gazdálkodási rendszerek eszközparkjának fejlesztése, informatikai 
korszerűsítése” tárgyú pályázat, RMT jóváhagyása, beszámoló pályázat önerejének 
mértékéről, a közszolgáltatási díjra gyakorolt várható hatásáról 
 
215/2013.(IX. 24.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Környezet és 
Energia Operatív Program KEOP-1.1.1/C/13 sz. „Települési szilárdhulladék-gazdálkodási 
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rendszerek eszközparkjának fejlesztése, informatikai korszerűsítése” tárgyú pályázat, RMT 
jóváhagyása, beszámoló pályázat önerejének mértékéről, a közszolgáltatási díjra gyakorolt 
várható hatásáról tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Az Önkormányzat támogatja a KEOP-1.1.1/C/13 pályázat benyújtását. Az 
Önkormányzat a Nemzeti Fejlesztési Ügynökség által közzétett „KEOP-1.1.1/C/13-2013-
0004 sz. pályázat Megvalósíthatósági Tanulmány általános sablon” kötelező 9. mellékleteire 
vonatkozó IV. 24. pontja alapján jelen határozatával igazolja, hogy a Dél-alföldi Térségi 
Hulladékgazdálkodási Társulás által az üzemeltetési koncepció alátámasztásához felhasznált, 
illetve a Részletes Megvalósíthatósági Tanulmányban (a továbbiakban: RMT) feltüntetett 
adatok, információk a valóságnak megfelelnek. Az Önkormányzat ezúton igazolja, hogy az 
intézkedésen kívül a KEOP-1.1.1/B/10-11-2013-0006 kódszámú pályázaton kívül, más 
pályázaton vagy támogatási konstrukcióban az adott projekthez, illetve projektelemhez 
kapcsolódóan nem vesz részt, kettős támogatás nem merül fel. 
 
2. Az Önkormányzat a Nemzeti Fejlesztési Ügynökség által közzétett „Megvalósíthatósági 
Tanulmány általános sablon” kötelező mellékleteire vonatkozó IV. 24. pontja alapján az RMT-
ben bemutatott üzemeltetési koncepciót, díjpolitikát támogatja, a díjképzést megismerte és 
annak betartását – az irányadó jogszabályok (a hulladékról szóló 2012. évi CLXXXV. törvény, 
a hulladékgazdálkodási közszolgáltatási díjakról szóló miniszteri rendelet) által biztosított 
keretek között - a támogatás visszafizetésének terhe mellett vállalja a projekt befejezését 
követő legalább öt évig. 
 
A határozatnak a Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás Munkaszervezetének 
történő megküldéséről a Jegyző haladéktalanul gondoskodik.  
 
A határozatról értesül: 

- Dél-alföldi Hulladékgazdálkodási Társulás 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki a 2. számú határozati javaslatot elfogadja, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 216/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Települési szilárdhulladék-gazdálkodási rendszerek eszközparkjának fejlesztése, 
informatikai korszerűsítése tárgyú KEOP-1.1.1/C/13 pályázattal kapcsolatos önerőre 
vonatkozó döntés 
 
216/2013.(IX. 24.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-területe megtárgyalta a települési 
szilárdhulladék-gazdálkodási rendszerek eszközparkjának fejlesztése, informatikai 
korszerűsítése tárgyú KEOP-1.1.1/C/13 pályázattal kapcsolatos önerőre vonatkozó döntés 
tárgyú előterjesztését és az alábbi döntést hozta:  
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1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-területe a KEOP-1.1.1/C/13-2013-
0004 kódszámú, „Települési szilárdhulladék-gazdálkodási rendszerek eszközparkjának 
fejlesztése, informatikai korszerűsítése” című pályázat megvalósításához a szükséges önerőt 
217.626,- Ft összegben biztosítja.  
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a pályázathoz szükséges 
önerőt, 217.626,- Ft összeget az Önkormányzat 2014. évi költségvetésében eredeti 
előirányzatként betervezi. 
 
Felelős: Polgármester 
Határidő: projekt támogatási döntéséről szóló értesítést követő soros képviselő-testületi ülés 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a KEOP-1.1.1/C 
pályázatra vonatkozó Általános Pályázati Útmutató alapján nyilatkozik, hogy: 

 
- az Áht. 24. § (4) bek. b) pontjában, valamint az Ávr. 24.§ (1) bek. a) és b) 

pontjában foglalt kötelezettségeinek eleget tesz.  
 

 Felelős: Polgármester 
 Határidő: haladéktalanul 
 
A határozatról értesül: 
- Dél-alföldi Hulladékgazdálkodási Társulás 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár  
 
 
- Az önkormányzat működőképessége megőrzését szolgáló pályázat benyújtása a 
39/2013.(VII. 31.) BM rendelet alapján 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 7. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az önkormányzat működőképessége megőrzését szolgáló 
pályázat benyújtása a 39/2013.(VII. 31.) BM rendelet alapján. Kérdezem a közgazdasági 
csoportvezetőt, szóbeli kiegészítést kíván-e tenni? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A harmadik: egyéb vonatkozású 
egyedi szempontokra tudjuk beadni a pályázatot. Van egy olyan pontja, hogy a 2013. évre 
feladatfinanszírozással le nem fedett kiadásokra lehet pályázni, például esetünkben óvodánál, 
művelődési háznál, könyvtárnál.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Meg kell próbálni pályázni. Megvan az óvodánál, hogy 
mennyi a bérfejlesztés az oktatásban dolgozóknak, fizikai alkalmazottakat nem érint, csak a 
pedagógus foglalkoztatottakat. Ennek a havi vonzata, Ferencszállás és Klárafalva is benne 
van, 960.000,- Ft + járulék. Érdeklődtem, hogy várható-e ebben kompenzáció, képviselő 
asszonnyal beszéltem és idén országos átlagot fognak erre adni, jövőre benne lesz a normatív 
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finanszírozásban. Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 217/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Az önkormányzat működőképessége megőrzését szolgáló pályázat benyújtása a 
39/2013. (VII. 31.) BM rendelet alapján 
 
217/2013.(IX. 24.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az 
önkormányzat működőképessége megőrzését szolgáló pályázat benyújtása a 39/2013. (VII. 
31.) BM rendelet alapján tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a megyei önkormányzati 
tartalék, és a helyi önkormányzatok működőképessége megőrzését szolgáló 2013. évi 
kiegészítő támogatásáról szóló 39/2013.(VII.31) BM rendelet alapján pályázatot nyújt be a 
helyi önkormányzatok működőképessége megőrzését szolgáló 2013. évi kiegészítő 
támogatásra. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a pályázattal kapcsolatos 
dokumentumok aláírására.  
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Földbérleti díj megállapítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 8. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Földbérleti díj megállapítása. Javaslat? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Javaslom, ne emeljünk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy továbbra is 2 Ft/m2/év áron adjuk 
bérbe az önkormányzati földeket, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 218/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Földbérleti díj megállapítása 
 
218/2013.(IX. 24.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a földbérleti díj 
megállapítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 
tulajdonában lévő földek bérleti díját a 2013/2014-es gazdasági évre 2,- Ft/m2/év összegben 
állapítja meg. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester  
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Állati hulladéklerakó 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a jegyzőkönyv hatósági állatorvostól a jegyzőkönyv 9. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Állati hulladéklerakó. A jogszabályi előírásoknak nem felel 
meg a lerakó. Az előírásoknak megfelelőt építeni, tudjunk, támogatás nélkül nem lehetséges, 
több millió Ft-ba kerülne. Jelenleg hetente kétszer vagy jelzésünk alapján jön a kocsi, 
megnézzük a nagyságrendet, lemérni sem lehet. Az elszállítás éves szinten 2 millió Ft-ba 
kerül. Így tovább nem működhet. Beszéltem Makóval, készítik az anyagot számunkra, 
Makóra be lehetne vinni, térítési díjat kérnek a makóiaktól is. Mondtam az állatorvosnak, 
hogy ha nem is megfelelő módon, de kezeltük és nem dobálták szét. Most majd számíthatunk 
a szétdobálásra és arra, hogy kiviszik ártérbe. Ezt a szervezett gyűjtést és ártalmatlanítást, 
különösen, hogy antrax is van az országban, eddig elláttuk, költségünk is volt vele, mert 
állami támogatást nem tudtunk igényelni, mivel nem volt a lerakónak működési engedélye. 
Nem tudom, mennyire fogják majd ezt a kiszomboriak megszokni. Hogyan járjunk el? Lehet, 
az épületet le kellene bontani, bekeríteni, táblákat kihelyezni, mert a szokás működni fog és 
sokba fog kerülni. Ez így tovább nem működhet. Más településeket is kérdeztem, Maroslelén 
nincs ilyen, már évekkel ezelőtt megszüntették, Apátfalván tudják a javításokat csinálni és 
működhet, Földeákon is van, Ferencszálláson, Klárafalván nincs. Makóhoz közel vagyunk, az 
ellátást tudja szolgálni. Vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Egyetértek az elmondottakkal. Minden település nagyságnak 
egyforma épületet kell fenntartani? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mindegyikre egyformán vonatkozik. Volt erre egy tervünk, 
akkor az volt a baj, hogy a Környezetvédelmi Minisztérium lakossági véleményt kért, nem 
tudtuk beadni.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Erről a helyi újságban a lakosoknak nagyon pontos 
tájékoztatást kell majd adni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki ebben érintett, szarvasmarhát tart, tudja, saját maga 
intézi az elszállíttatást. Egyébként magánemberekre is ez vonatkozna, ha elhullana jószága, el 
kellene vitetnie. Azok, akik nagyüzemben és vállalkozás jelleggel csinálják, feltétele az 
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engedélyüknek, hogy igazolják, hova helyezik el az elhullott jószágokat. Sokkal nagyobb kár 
lesz ezáltal, mint az, hogy ez működött, nem túl szabályosan, de működött.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A törvény eredetileg azt mondja, hogy a tulajdonosnak 
kötelessége az elszállíttatás. Ha ismeretlen a tulajdonos, akkor lép be az önkormányzat. Ki is 
lehetne fizettetni, ha kiderülne, ki vitte ki. 
 
Gazsi Gábor képviselő: A javaslatom, hogy minden újságban jelentessük meg, hogy nem 
felel meg a lerakó. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Először szerződést kellene Makóval kötni. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Utána, és azt is megjelentetni, hogy mikor és milyen összegért lehet 
leadni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt javaslom, hogy abban döntsön a képviselő-testület, hogy 
felhatalmazza a polgármestert, hogy készítse elő Makó várossal és a telepükkel a 
megállapodást, kerüljön vissza, és majd dönt a képviselő-testület, utána meg tudjuk jelentetni 
az újságban is. Valószínű a jogszabályi háttérből is egy rövidített változatot bele kellene tenni, 
kierősítve, hogy kinek a kötelessége elvitetni, nem az önkormányzatnak. Aki egyetért azzal, 
hogy a polgármester készítse elő a Makó Város Önkormányzatával kötendő megállapodást, és 
azt követően terjessze a képviselő-testület elé, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 219/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Állati hulladéklerakó 
 
219/2013.(IX. 24.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az állati 
hulladéklerakó tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete kifejezi azon szándékát, hogy 
a Kiszomboron keletkező állati eredetű hulladék gyűjtését, elszállítását és ártalmatlanítását a 
jövőben a Makó Város Önkormányzata által üzemeltetett állati hulladéklerakó igénybevétele 
útján kívánja megoldani. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy készítse elő 
fentiekkel kapcsolatban a Makó Város Önkormányzatával kötendő megállapodást és a 
megállapodás tervezetét terjessze a Képviselő-testület elő jóváhagyásra. 
 
A határozatról értesül:  
- Makó Város Önkormányzata 
- Dr. Dán János hatósági állatorvos 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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- Makó és Térsége Szennyvízcsatornázási projekt – Kiszombor nagyközség tervezett 
kiegészítő útépítési munkái tárgyú 186/2013.(VII. 10.) KNÖT határozat módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/A táblázat a jegyzőkönyv 10. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Makó és Térsége Szennyvízcsatornázási projekt – Kiszombor 
nagyközség tervezett kiegészítő útépítési munkái tárgyú 186/2013.(VII. 10.) KNÖT határozat 
módosítása. Kiosztottunk egy táblázatot a kiegészítő útépítési munkákra. A korábbi 
táblázatban 179.873.527,- Ft volt, most a módosított összeg 180.156.102,- Ft. Kérdés? Aki 
egyetért a 186/2013.(VII. 10.) KNÖT határozat módosításával, hogy a kiosztott táblázatban 
megjelölt utcákat érintően valósuljon meg a tervezett kiegészítő útépítési munkáinak 
elvégzése, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 220/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Makó és Térsége Szennyvízcsatornázási projekt – Kiszombor nagyközség tervezett 
kiegészítő útépítési munkái tárgyú 186/2013.(VII. 10.) KNÖT határozat módosítása 
 
220/2013.(IX. 24.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Makó és 
Térsége Szennyvízcsatornázási projekt – Kiszombor nagyközség tervezett kiegészítő útépítési 
munkái tárgyú 186/2013.(VII. 10.) KNÖT határozat módosítása tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Makó és Térsége 
Szennyvízcsatornázási projekt – Kiszombor nagyközség tervezett kiegészítő útépítési munkái 
tárgyú 186/2013.(VII. 10.) KNÖT határozatát akként módosítja, hogy a jelen határozat 
mellékletét képező táblázatban megjelölt utcákat érintően ért egyet a Makó és Térsége 
Szennyvízcsatornázási projekt – Kiszombor nagyközség tervezett kiegészítő útépítési 
munkáinak elvégzésével. 
 
Jelen módosítás a 186/2013.(VII. 10.) KNÖT határozat egyéb rendelkezéseit nem érinti, azok 
a továbbiakban is változatlanul érvényesek. 
 
A határozatról értesül: 
- Dr. Ortutay Miklós projektmenedzser 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Óbébai utcai iskolaépület tető és József Attila utcai buszmegálló ereszcsatorna javítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az árajánlat a jegyzőkönyv 11. számú melléklete./ 
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Szegvári Ernőné polgármester: Óbébai utcai iskolaépület tető és József Attila utcai 
buszmegálló ereszcsatorna javítása. A buszmegálló ereszcsatornája középre viszi le a vizet, 
16.000,- Ft-ba kerülne a javítás. KLIK jelezte, hogy beázik az Óbébai utcán az iskola és a 
szolgálati lakás között rész, ha vágós eső van. Ezt az iskola korábban soha nem jelezte, ez 
még a 2000. évi tetőátrakást érinti. Vörös József adott árajánlatot, a bádogot teljesen ki kell 
cserélni, valamint felszedni a cserepeket, majd visszarakni. A munkadíj 166.000,- Ft összegét 
soknak tartom. Ebben benne van 2 x 10 fm régi hajlatbádog bontás, 2 x 10 fm új hajlatbádog 
szerelés, 20 m2 tetőfólia terítés és 20 m2-en vissza kell bontani a cserepet és átszabni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Úgy gondolom, a magasság és veszélyesség miatt lehet ekkora a 
munkadíj. Esetleg jelezni lehetne, hogy egy kicsit soknak találja a testület, illetve adjon 3 
vagy 4 év garanciát erre a munkára.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Jól dolgoznak. Nagyon kevés bádogos van. Lehet, egy másik 
rosszat tesz fel, és ugyanúgy beázik. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Szerintem, el kellene fogadni az árajánlatot, reálisnak tartom.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy a munkálatok elvégzését 
megrendeljük Vörös József egyéni vállalkozótól, legfeljebb 266.000,- Ft-ért, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 221/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Óbébai utcai iskolaépület tető és József Attila utcai buszmegálló ereszcsatorna 
javítása 
 
221/2013.(IX. 24.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az Óbébai utcai 
iskolaépület tető és József Attila utcai buszmegálló ereszcsatorna javítása tárgyú előterjesztést 
és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati 
tulajdonban lévő Kiszombor, Óbébai u. 6. szám alatti általános iskola tetőjavításának, 
valamint a Kiszombor, József Attila utcai buszmegálló ereszcsatorna javításának elvégzésével 
egyetért és a munkálat elvégzését megrendeli  

Vörös József egyéni vállalkozótól (6900 Makó, Verebes u. 28.) 
az árajánlat szerinti bruttó 266.000,- Ft összegben. 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a tető és ereszcsatorna 
javításának költségét bruttó 266.000,- Ft összegben az önkormányzat 2013. évi 
költségvetésében kamatozó kincstárjegy értékesítésből biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy Vörös József egyéni 
vállalkozóval a vállalkozási szerződést kösse meg. 
 
A határozatról értesül: 
- Vörös József egyéni vállalkozó 
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- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Balázs Zoltán képviselő: A múltkor beszéltünk a padok elhelyezéséről. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kirakjuk arra a részre, ahol eddig is voltak, egymással 
szemben, az út két oldalára. Szembefordítva nem tudjuk elhelyezni az új padokat. Belül kell 
maradni a saját helyrajziszámainkon, nagyon kell ügyelni arra, hogy ne menjünk be az egyház 
területére, nem azért, mert az egyház szól érte, hanem a pályázatban nem tudjuk elszámolni. 
Ha van ötlete, szívesen fogadjuk, de nem túl sok mindent tudunk csinálni ez ügyben.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Az új padokat oda kell elhelyezni, ahogy a pályázatban meg lett 
jelölve. A régi padokat felújítva és elhelyezve kellene olyan teret kialakítani, hogy egymással 
szemben tudjanak leülni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A régi padokból csak pár darab van a templomkertben.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ott kellene hagyni, ahová tették, ha úgy kényelmes. Ha úgy érzik jól 
magukat, akkor miért ne hagyjuk ott? Ha mi találjuk ki a helyet, biztos nem lesz jó.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Múltkor már a templom árkádja alá tették, meg is kértem, majd 
tegyék vissza, ahonnan elhozták.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ki kellene találni hova, majd segítsen ebben. 
 
 
- Kiszombor Nagyközség Önkormányzata tulajdonát képező ingatlanok belső 
szennyvízcsatorna rendszerének kivitelezéséhez pótmunka megrendelése 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/A műszaki ellenőr megállapításai, az árajánlat és a készre jelentés a jegyzőkönyv 12. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombor Nagyközség Önkormányzata tulajdonát képező 
ingatlanok belső szennyvízcsatorna rendszerének kivitelezéséhez pótmunka megrendelése. 
Megkötöttük a szerződést az önkormányzati intézmények belső szennyvízcsatorna 
rendszerének kivitelezésére. Kidolgozták, hol volt plusz és mínusz költség. 63.000,- Ft a 
többlet, ami megilletné a kivitelezőt, nem fogják megkapni, átalánydíjas lett. Két helyen 
többletköltségünk származik. A 12 lakásnál nettó 452.000,- Ft, 44 fm. A Nagyszentmiklósi 
utca az indulópont, ahonnan indul a csatorna, magas pontról. Ha mélyebb lenne, nem lenne 
gond. Amikor Marosi Tamás megtervezte, abban gondolkodott, hogy ott van a 8 lakás aknája, 
ahhoz hozzáköti a gyűjtőaknáját a 12 lakásnak. Ezek a mélységek nem jók, nincs megfelelő 
lejtés. Ezért a 12 lakástól el kell indulni, és végig kell ásni, új vezetékszakaszt kell kialakítani 
ahhoz, hogy a kapcsolódási mélységek és lejtések jók legyenek. Nagyon sok betonozási 
munkát érint, mert vannak gyűjtőaknák, amit meghagynak, a két végét ki kell fúrni, belül 
felbetonozni, mert nagyon mélyen van. Ez kerülne 452.000,- Ft-ba. Ahogy Marosi Tamás 
tervezte, nem jó, műszakilag nem megoldható. Betonvágással, véséssel, 6 db tisztítóakna 
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átalakításával, szennyvízcsövek és -idomok homokágyba történő fektetésével, szintezéssel 
lehetne megoldani. Másik probléma a Kossuth utcán a bölcsődénél adódott. Ott elérjük azt a 
pontot, ahonnan a vizet el kell hozni, de most látjuk, hogy a gyerek WC-khez ki kell alakítani 
még egy ágat, mert nem tudják hova köt ki. Van egy rossz érzésünk, hogy elszivárog. Nedves 
a Kossuth utca felől még a fal is. Ki kell építeni a gyermekmosdóból egy új bekötést, ami 
csatlakozik ahhoz, amit már megépítettek az udvar fele. Másként nem tudják a 
gyerekmosdókat felfűzni. Ez 22 fm, átnézte a műszaki ellenőr is. A kivitelező adott 
árajánlatot, melyből 90.000,- Ft-ot sikerült csökkenteni, így 500.000,- Ft + Áfa összegbe 
kerülne a két pótmunka.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A 12 lakásnál is nagyon fontos, hogy tökéletes legyen, sok ember 
lakik benne. El kell fogadni az árajánlatot, meg kell csináltatni, a bölcsődénél is. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Más műszaki megoldást nem találtak.  
 
Szirbik Imre  képviselő: A 12 lakásnál jó a szint?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ott jó a szint, az aknákat kell feljebb betonozni. A műszaki 
ellenőr is leírta, hogy jogos a pótmunka, így kell megcsinálni. Lehet jobb megoldás lett volna, 
ha elmegy a parókia előtt a csatorna, de akkor még nem tudtuk, hogy a mélységek, 
magasságok hogyan jönnek össze.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Az nem lett volna rövidebb? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A gerincvezeték nincs kiépítve, nem volt benne a tervben. A 
Móricz utcai iskolához csatlakozva is nagyon hosszú lenne. Kérdés? Aki egyetért a pótmunka 
megrendelésével 500.000,- Ft + Áfa összegben, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 222/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor Nagyközség Önkormányzata tulajdonát képező ingatlanok belső 
szennyvízcsatorna rendszerének kivitelezéséhez pótmunka megrendelése 
 
222/2013.(IX. 24.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor 
Nagyközség Önkormányzata tulajdonát képező ingatlanok belső szennyvízcsatorna 
rendszerének kivitelezéséhez pótmunka megrendelése tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 184/2013.(VII. 10.) KNÖT 
határozatában döntött arról, hogy a Kiszombor Nagyközség Önkormányzata tulajdonát 
képező ingatlanok belső szennyvízcsatorna rendszere létesítését az ARMATURA-PLUSZ 
Szolgáltató, Kereskedelmi és Szervező Kft.-től (képviseli: Balogi Sándor, 6900 Makó, 
Megyeház u. 35/B.) rendeli meg. 
 
A Képviselő-testület egyetért a kivitelezés során műszaki szükségességből felmerült 
pótmunkával, melyet megrendel a kivitelező ARMATURA-PLUSZ Szolgáltató, 
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Kereskedelmi és Szervező Kft.-től (képviseli: Balogi Sándor, 6900 Makó, Megyeház u. 35/B.) 
500.000,- Ft + Áfa összegben. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a fenti összeget az 
önkormányzat 2013. évi költségvetésében a felhalmozási tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy az ARMATURA-
PLUSZ Szolgáltató, Kereskedelmi és Szervező Kft.-vel a pótmunkákra vonatkozó 
vállalkozási szerződést kösse meg. 
 
A határozatról értesül: 
- ARMATURA-PLUSZ Szolgáltató, Kereskedelmi és Szervező Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- A Közművelődés és Népművészet Kollégiuma nyílt pályázati felhívása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 13. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Közművelődés és Népművészet Kollégiuma nyílt pályázati 
felhívása. Átadom a szót a művelődésszervezőnek.  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Árajánlatokkal nem tudtam készülni, egy kicsit 
hosszabb folyamatot és átgondolást igényelne. A pályázat benyújtási határideje október 11., 
addig van idő előkészíteni. A probléma az, hogy van 30 % önköltség, amit fel kellene vállalni. 
Ez az egyik pályázatnál könnyen megoldható, a bentlakásos táborról van szó, minimális 
részvételi díjat kell kérni a szülőktől, például 5.000,- Ft-ot, az lehet, fedezné a 30 % önerőt. 
Így a gyerekek 5 napig tudnának táborozni. Felügyeletet, programot kell szervezni, pályázati 
kiírásban benne van, mennyi népművészeti és milyen mozgásos foglalkozást kell biztosítani. 
Ezt majd ki lehet dolgozni. Egyre nagyobb probléma, hogy a szülők nem tudnak eljönni 
szabadságra, nem tudják hova tenni nyáron a gyerekeket, ez egy plusz lehetőség lenne, hogy 
azon az egy héten vagy akár több turnust is lehetne indítani, és lehetőség lenne minimális 
költséggel a gyerekeket elszállásolni. Ez lenne a legegyszerűbb, amit érdemes lenne 
megpályázni, ezt ajánlom elsősorban. A következő a program pályázat. Kiszomboron van a 
Nyári fesztivál és fesztiválokra is lehet pályázni, minimum 1 millió Ft keretösszegig. Ha 1 
millió Ft-ra pályázunk, akkor 300.000,- Ft az önerő, ez a problémás, viszont elég nagy összeg, 
esetleg össze lehet vonni a Közösségi Napokkal. A harmadik a táncház pályázat, amit ajánlok. 
Az lenne a lényege, hogy rendszeres táncházat kell szervezni. Például Szegeden a 
Rozsdamaró táncház nagyon népszerű, havonta egy alkalommal van, akusztikus 
hangszerekkel, magyar néptáncházat csinálnak. Hívhatnánk oktatókat is, akik különböző 
néptáncokat tanítanak. Még árakat sajnos nem tudok. Viszont ezek a pályázatok nagyon jók 
lennének, a kiszombori közművelődéssel kicsit több programot tudnánk biztosítani.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. Képviselő-testületé a lehetőség. Kérdés, 
észrevétel, vélemény? 
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Balázs Zoltán képviselő: A táncházas pályázatnál 5.000,- Ft a nevezési díj? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mindegyik pályázatnál be kell fizetni. 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Valószínű nem fog nyerni mind a három pályázat, de 
egy-kettő biztos. Azért érdemes minél többet, mert nagyobb esélyünk van nyertes pályázatra. 
A program pályázatnál, ami fesztivál, kiállítás, rendezvény minimum 1 millió Ft-ra lehet 
pályázni és érdemes is kitűzni célul, szerintem, kisebb összegeket szívesebben adnak a 
pályázat kiírók. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kettő pályázat benyújtását javaslom. A Közösségi napok 
elhangzottak, viszont a június 24.-e már elég régóta jó kis rendezvény és oda is lehetne kérni 
támogatást, mert van sátrunk, de nincs színpadunk, a fellépőket fizetni kell, inkább június 24-
re javaslom. A táborozással nagyon óvatosan bánnék, mert ha nem látjuk, milyen ennek a 
költségstruktúrája, nem merném jóváhagyni. Azzal, hogy a szülő fizet 5.000,- Ft-ot, de nem 
látjuk azt a részét, hogy mibe kerülne az egész táboroztatás. A gyerekeket etetni, altatni kell, 
szükséges szakembereket, gyermekfelügyelőket alkalmazni. Ezeknek a költsége lehet olyan 
magas, hogy az 5.000,- Ft nem fedezi le a 30 %-os önrészt. Ezzel az a bajom, hogy nem látom 
a tételes költségkalkulációt, így nem mernék dönteni. Biztos nagyon jó lenne, de nem látjuk, 
hogy mennyi ennek a tábornak a költsége. Jó volna a táncházas pályázat is, igaz, kicsi rá az 
esély, mert 30 millió Ft van rá országosan. Azért meg kellene próbálni. 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Nem értek egyet polgármester asszonnyal, mert pont a 
táboros pályázat a legbiztosabb. Legkönnyebben kalkulálható, hogy mennyi legyen az önerő. 
A rendezvénynél mindenképpen az önkormányzatnak kell hozzátenni az önerőt, 1 millió Ft-
nál 300.000,- Ft-ot. Lehet, hogy ennél a pályázatnál, ha ugyanígy kalkulálunk, csak 100.000,- 
Ft-ot kell hozzátenni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez igaz, de most nem látjuk konkrétan és korrektül. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A pályázati kiírásban az arányok benne vannak, hogy 
mire mennyit lehet fordítani?  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Fel van sorolva tételesen, hogy mire lehet felhasználni 
a támogatási összegeket. Benne van az eszközbeszerzésen át az oktatók bére, szinte mindenre 
fel lehet használni, nincs megkötés. A pályázat benyújtásakor és nyertes pályázatkor sem kell 
felmutatni az önerőt, hanem az elszámolás során kell. Ezért is ajánlom, hogy mind a három 
pályázatot nyújtsuk be.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A táboroztatásnál az alvást hogyan gondolta megoldani? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: A környéken van táborozóhely, de például 
Mórahalmon nagyon jó kapcsolatot ápolok és van a zöldközösségi ház, ahol biztosítanak 
programokat, és benne van az árban.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Volt már Kiszomboron az idén nyáron elég jó bentlakásos tábor, így 
időpont egyeztetés kell, hogy van-e ott szabad hely. A táborral kapcsolatban az észrevételem, 
hogy esetleg elfogynak azok a gyerekek, akiknek a szülei még erre a táborra is hajlandók 
fizetni. Ott van az úszótábor, a művészeti tábor. Lehet, már nem is lesz, aki akár az 5.000,- Ft-
ot is be tudja fizetni.  
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Hegedűs Sándor művelődésszervező: A szülők egyre kevésbé tudják megoldani, hogy 
szabadságra jöjjenek. Egymás után jönnek a táborok, lehet, hogy egymás után többe is 
beíratja. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Most elhangzott az 5.000,- Ft, de nem biztos, hogy annyi.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Nincs idő visszatérni erre az anyagra, amikor egy kicsit jobban ki 
van dolgozva? Ez az anyag sok konkrétumot nem tartalmaz. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Amikor összejövünk jövő héten vagy utána csatornázási 
ügyben, akkor lehet ebben is dönteni, de az egy rendkívüli testületi ülést jelentene. Addig 
össze kellene állítani, most nem vagyunk döntési helyzetben. Most annyit lehetne 
meghatározni, hogy mely pályázatok legyenek előkészítve. Nyilatkoznia csak kellene a 
testületnek, hogy vállalja a pályázatok önrészét.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Most nem tudjuk, mire teszünk vállalást.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Így van. Egy szállás nem olcsó, nem olcsó az étkeztetés, a 
pedagógus bére, hiszen 0 órától 24 óráig felügyeletet kell biztosítani. Azt sem tudjuk, hány 
gyerekről van szó. Úgy gondolom, hogy ebben most dönteni nem tudunk, elő kellene 
készíteni. Abban tud dönteni a testület, hogy mely témák érdeklik. A június 24.-ei 
rendezvényre próbáljunk pályázni? Vélemény? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Az első témára pályázni kellene. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mikorra? Ha június 24.-ére, az a Honismereti Kör programja 
szokott lenni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Az nem baj, ha nem kell a Honismereti Körnek elköltenie a pénzét.  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Akkor megoldott lenne, ha a Honismereti Kör 
hozzáteszi az önrészt.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha hozzáteszi, nem tudjuk. 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Igen, de akkor nagyobb összegről beszélünk, ami rá 
volt szánva, az belekerül önerőként és pályázat nyertessége esetén, nagyobb rendezvényt lehet 
csinálni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Szerintem olyan kicsi az esélye, hogy nyerjünk, hogy nyugodtan be 
lehet adni mind a három pályázatot, legfeljebb a nevezési díjat veszítjük el.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A táncháznál milyen korosztályra gondol? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: 5 éves kortól 100-ig, lehet korosztályokra is bontani a 
különböző alkalmakat és utána egy össztáncház. Inkább az érdeklődőkre kellene szervezni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Volt egy javaslat, hogy mind a három pályázatot nyújtsuk be. 
Más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy készítsük elő az 1., 2. és 3. témában a pályázatot és 
adjuk be, valamint az önerőt biztosítjuk, kérem, kézfeltartással jelezze. 
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A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 223/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy:  A Közművelődés és Népművészet Kollégiuma nyílt pályázati felhívása 
 
223/2013.(IX. 24.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
Közművelődés és Népművészet Kollégiuma nyílt pályázati felhívása tárgyú előterjesztést és 
az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Közművelődés és 
Népművészet Kollégiuma nyílt pályázati felhívása alapján az alábbi pályázatokat kívánja 
benyújtani: 

− közművelődési és népművészeti programok megrendezésére, 
− amatőr művészeti, alkotó jellegű és honismereti bentlakásos táborok szakmai 

programjainak, valamint az élő népművészet alkotótáborainak megvalósítására, 
− rendszeresen működő, olyan táncházi programokra, amelyek a megvalósítási 

időszakon belül legkevesebb 6 alkalommal, illetve heti-havi rendszerességgel 
kerülnek megrendezésre. 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a pályázatok benyújtásához 
szükséges nevezési díjakat, valamint a pályázatok önerejét az önkormányzat 2013. évi 
költségvetésében a tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a pályázat benyújtásához 
szükséges dokumentumok előkészítésére. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Hegedűs Sándor művelődésszervező 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Az Ady Endre Művelődési Ház színháztermének hang- és fénytechnikájának vezérlés 
áthelyezése 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 14. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az Ady Endre Művelődési Ház színháztermének hang- és 
fénytechnikájának vezérlés áthelyezése. Kérdés? Aki egyetért a hang- és fénytechnika 
vezérlés áthelyezésével, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 224/2013. számú határozatát. 
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Tárgy: Az Ady Endre Művelődési Ház színháztermének hang- és fénytechnikájának vezérlés 
áthelyezése 
 
224/2013.(IX. 24.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az Ady Endre 
Művelődési Ház színháztermének hang- és fénytechnikájának vezérlés áthelyezése tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért az önkormányzati 
tulajdonú Ady Endre Művelődési Ház (6775 Kiszombor, Szegedi u. 13.) mozigéptermében 
lévő hang- és fénytechnika vezérlés színpadhoz történő áthelyezésével. 
 
A Képviselő-testület a hang- és fénytechnika vezérlés áthelyezéséhez legfeljebb 100.000,- Ft 
összeget az önkormányzat 2013. évi költségvetésében a tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Hegedűs Sándor művelődésszervező 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Volt még egy probléma, de arról nincs előterjesztés. A 
nyomtatóval van probléma. A művelődésszervező azt ajánlja, hogy 20.000,- Ft/hó bérleti 
díjért béreljünk gépet, 48 hónapig kellene.  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: A mostani nyomtatónak a patron költsége 36.000,- Ft, 
legalább 2 havonta kell kicserélni. A jelenlegi nyomtatóval kb. 80,- Ft/oldalra jött ki a 
kihasználtság. Ami bérlésre kerülne, bruttó 26.260,- Ft-ba kerülne teljes körű szolgáltatással, 
10-15,- Ft lenne a kihasználtság. A3-as papír nyomtatására is képes lenne. Papírt is adnak 
felhasználásra, benne van a bérleti díjban, ha kifogy a festékpatron, ingyenesen kicserélik. 
Másnapra hoznak mindent, ha probléma van. Ha igényli a testület, teljes körű felmérést 
csinálnak, ami egy hónapos és utána esetleg lehet költségcsökkentést csinálni, ha adnak olyan 
árajánlatot, hogy az összes nyomtatóból valamennyit csökkenteni lehetne, gazdaságosabban 
lehetne üzemeltetni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Úgy gondolom, hogy ebben most dönteni nem tudunk. Körbe 
fogjuk járni, máshonnan is kérünk ajánlatokat és megnézzük. Éves szinten 240.000,- Ft nem 
kevés.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A festékpatron költsége is 6 x 40.000,- Ft.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Biztos, hogy így jó? Ezt megnézte valaki? Például mennyit 
szoktunk éves szinten felhasználni? Azt szeretném kérni, hogy járjuk körbe, a 
leghatékonyabbat meg kell keresni, mi az, ami megéri, hogy tudjuk olcsóbbá tenni. Kérni 
fogunk a következő testületi ülésre még árajánlatokat. 
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3. Napirend 
Tájékoztató a településen folyó közművelődési és a könyvtári tevékenységről. 
Előadók: Szegvári Ernőné  Hegedűs Sándor  Nógrádiné Vígh Krisztina 
      polgármester  művelődésszervező   könyvtáros 
 
/A tájékoztatók és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 15. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztató a településen folyó közművelődési és a könyvtári 
tevékenységről, ez az elmúlt év tapasztalata. 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Az elmúlt 1,5 hónap tapasztalatairól tudok beszélni, az 
előtte lévő dolgokból nem biztos, hogy annyira felkészült vagyok. Nem került bele a 
beszámolóba, mert utána voltam egy konferencián, ahol IKSZT-kről volt szó. Az IKSZT 
Integrált Közösségi Szolgáltatói Teret jelent. Ami nagyon jó dolog lenne, de beszéltem azzal 
az úrral, aki tartotta az előadást és kiderült, hogy 2008-ban elfogyott az összes forrás. Nem is 
értettem, miért volt a rendezvény. Most is lehet IKSZT-vé válni, de forrást nem adnak. Fel 
lehetett volna újítani a könyvtárat, művelődési házat, de 2008-ban elfogyott az összes forrás. 
Nagyon jó volt a művelődési házat látni, ahogy a kialakítása megtörtént. Az Ady Endre 
Művelődési Háznál is ki lehetne alakítani kicsit olcsóbb dolgokat, például fedett, fix 
főzőkonyhát. Van szabadtéri színpad kialakítva, ahol megcsinálják a falunapokat. Nagyon jó 
dolgokat láttam, érdemes volt elmenni. A színházterem kialakításánál nem fix székek vannak, 
hanem a székeket be lehet bárhová pakolni, függönnyel el lehet választani. A beszámoló 
elején szó van a régi művelődési ház jövőjéről, hogy gondolkodjunk róla. Felvetném a 
testületnek, hogy erre majd térjünk vissza.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Mindig gondolkozunk. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Köszönjük, de minden évben gondolkodunk. 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Szerintem az üzemeltetés költséges, bár nem láttam az 
adatokat, de jelenleg úgy látom, hogy három intézményt tartunk el egy pénzből.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha egy intézmény kiesik, akkor biztos mínuszoljuk a 
költségvetést is. Nem hiszem, hogy túl magas költsége lenne ennek az épületnek, mert nagyon 
ritkán használjuk. Akik ott bérelnek helyiségeket, önálló villanyórájuk van, fizetik a saját 
fogyasztásukat. Ott van még a nemzetiségi önkormányzat irodája. Szerintem nem igényel 
nagy költségvetést a régi művelődési ház.  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Arra gondoltam, hogyha esetleg megválna az épülettől 
az önkormányzat, azt a pénzt az új művelődési házra lehetne fordítani.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez nem ilyen egyszerű. Kiemelt helyen van, a másik, hogy 
milyenek az ingatlanárak, ennél komolyabb dolgokat sem lehet eladni. Nem úgy működik, 
hogy adjuk el és mobilizáljuk és van pénzünk hová befektetni. Frekventált helyen van, ennek 
valószínű, az lesz előbb-utóbb a megoldása, hogy le kell bontani, mert fenntartani sokáig nem 
lehet vagy úgy, hogy egy részét fenntartani és valami parkot vagy bármit kialakítani a 
lebontott részen. Nagyon rossz állapotban van az épület. Mikor árajánlatot adtak az 
elektromos felújításhoz a jobb oldali részre, csodálkoztam a nagyságán. Rossz a tető, a 
parketta, a falak nedvesek.  
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Börcsökné Balázs Márta képviselő: Méltányoljuk, hogy észleli a problémát, de már évek óta 
ezzel küzdünk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Pénzt ebből nem lehet csinálni, komolyabb épületekből sem. 
Az új művelődési házzal az a probléma, hogy nem tudjuk bővíteni. Végigjártuk, 
szomszédoktól szerettünk volna venni területet. Kicsi a terület, beépítettségi százalék 
problémánk van. 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Esetleg még az lehetne megoldás, hogy a jelenlegi 
színházteremet átalakítani úgy, hogy a székeket megszüntetnénk. Tudom, hogy anno nagy 
beruházás volt, amikor ez kialakításra került, ha jól emlékszem, 2004-ben, viszont akkor 
nyernénk egy nagy teret. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az biztos, de nem lehet megcsinálni, már végigjártuk. Hol 
mennek ki, hol vannak az ajtók, hogyan lehetne feltölteni, hogyan kapcsolódik az összes többi 
térhez. Nem egy egyszerű megoldás a ferdítést kiszedni. 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: De ez az egy baj van azzal a teremmel.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Körbejártuk már, hogy lehetne szintbe hozni. Az egyik végét 
kiásni vagy a másik végét felemelni. Ha felemeljük, akkor nem tudunk kijárni az alsó 
folyósóra. Folytassuk a könyvtár tájékoztatójával. Megkaptuk az anyagot. Szóbeli kiegészítést 
kíván-e tenni az anyag készítője? 
 
Nógrádiné Vígh Krisztina könyvtáros: Az idei évben annyi változás van, hogy a KSZR-be 
léptünk be, talán annyival nehezebb, hogy egy könyvrendelésnél a két hónap is eltelik, mire 
megérkezik, kicsit lassabb lett, ugyanakkor örülünk az 1 millió Ft-nak. Reméljük, jövőre is 
marad ez a pénz, és venni tudunk egy-két új dolgot, programot, könyveket.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Most november végéig van segítsége, mert a korábbi 
pályázatban még nincs döntés, amit áprilisban akartak elindítani.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Azok a folyóiratok, amelyek 2012-ben voltak, most is vannak? 
 
Nógrádiné Vígh Krisztina könyvtáros: Igen, a folyóiratokat továbbra is az önkormányzat 
költségvetéséből tudjuk megvásárolni. Az 1 millió Ft-ot könyvvásárlásra, író-
olvasótalálkozóra fordítjuk. Próbálunk minden korosztálynak egy-egy programot biztosítani.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Örültem, hogy a kiszombori könyvtárban is lehetőség 
volt a nyelvoktatásra. Azt gondolom, hogy sokan szerették volna, nem mindenhol valósult 
meg, de nálunk viszonylag az elsők között. 
 
Nógrádiné Vígh Krisztina könyvtáros: Szeptember végén derül ki, hogy október 25. körül 
lehet-e kezdeni, mivel a hónap végén derül ki az iskolánál, hogy melyik településen 
engedélyezték. Sajnos augusztus végén nem voltunk benne a listában. Nagy az érdeklődés 
folyamatosan. Ha most sem indulhat, akkor október végén derül ki, hogy novemberben hol 
indul. Azt gondolom a résztvevők 80-90 %-a nagyon hasznosnak találta a tanfolyamot és 
nagyon szívesen jártak, jól érezték magukat. Nagyon aranyosak voltak a kezdők, nekik azért 
nehezebb volt, de hihetetlen lelkesek voltak. Az óra kezdete előtt már fél órával hamarabb ott 
voltak, a haladók viszont késéssel értek oda. Jó hangulatú volt, reméljük, folytatódik, mert 
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tényleg nagy dolog, hogy 96 órás tanfolyamért 2.100,- Ft körüli összeget kellett befizetni és 
ebben a tankönyv is benne volt, valamint oktatóanyagot is adtak hozzá. Most ez annyiban 
lenne más, hogy 80 órás lenne, nyilván pár száz forinttal olcsóbb is, de nagyon hasznos és 
ennél jobb áron nem hiszem, hogy hozzá lehetne jutni helyben. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szeretnénk, ha számítástechnikából is indulna tanfolyam. 
Tavaly is nagy igény volt rá.  
 
Nógrádiné Vígh Krisztina könyvtáros: Előfordul, hogy egy-egy személy bejön, akinek 
segítenünk kell. Látszik, hogy lenne igény és szükség arra is, hiszen a középkorú réteg nem 
annyira tudja jól használni a számítógépet, viszont lelkesek, és mindig van egy-két idősebb 
korosztályba tartozó, aki tanulgatja. Biztos, hogy arra is lennének jelentkezők.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. Kérdés? Amennyiben nincs, javaslom 
elfogadásra a tájékoztatókat. Aki elfogadja a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 225/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztató a településen folyó közművelődési és könyvtári tevékenységről 
 
225/2013.(IX. 24.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte, megtárgyalta és 
elfogadja a településen folyó közművelődési és könyvtári tevékenységről szóló tájékoztatót. 
 
A tájékoztató jelen határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Nógrádiné Vígh Krisztina könyvtáros 
- Hegedűs Sándor művelődésszervező 
- Irattár 

 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egyéb kérdés, észrevétel? Amennyiben nincs, köszönöm a 
megjelenést, a mai testületi ülést bezárom. 
 
 

Kmf. 
 
 

Szegvári Ernőné          Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                 jegyző 
 


